
اخبار كشور

حضور معاون فرمانده نیروی قدس سپاه 
در یک نمایشگاه هنری

معاون فرهنگی نیروی قدس سپاه پاســداران انقلاب اسلامی با حضور در 
حوزه هنری از نمایشگاه کاریکاتور »فلسطین تنها نیست« بازدید کرد.

اکبری در حاشــیه این بازدید گفت: تئوری مقاومــت با اغناگری خود به 
کشورهای اسلامی محدود نشده و در تمامی نقاط جهان گسترش یافته است. 
امروزه تمامی مردم آزادی خواه دنیا به جبهه های مقاومت پیوسته اند و گواه این 
ادعا آثار هنرمندان بیش از ۶۰ کشــور دنیا در نمایشــگاه آثار برگزیده مسابقه 
کارتون، کاریکاتور و پوستر »فلسطین تنها نیست« است. شرکت این هنرمندان 
از سراســر دنیا نشان می دهد که انسان به لحاظ فطری حامی مقاومت در برابر 
ظلم، جنایت، اشغالگری و فعالیت های رژیم کودک کش صهیونیستی است. هرچه 
فضای سیاسی بازتر باشد، فرصت برای اقدامات گسترده تری در حوزه تولیدات 

نرم از جمله هنرهای تجسمی ایجاد می شود.
اکبری برپایی مسابقه کارتون، کاریکاتور و پوستر »فلسطین تنها نیست« را 
بسیار ارزشمند دانست و گفت: نمایشگاه آثار برگزیده این مسابقه در حوزه هنری 
از سه جهت به ارزشمندی و اهمیت برپایی آن در حوزه مقاومت می پردازد. ابتدا 
تنوع آثار، سپس شرکت و حضور نخبگان هنری جهان در این رویداد و در پایان 
گسترش بحث مقاومت فلسطین به عنوان بحثی مبنایی، فطری و حقوق بشری 
در غرب اســت که اهمیت مسابقه کاریکاتور »فلسطین تنها نیست« را بیش از 

پیش نشان می دهد.
وی ادامه داد: دولت های غربی با بهانه های انسان دوســتی و حقوق بشری 
در تلاش اند تا سیاســت های سلطه طلبانه خود را در دنیا اعمال کنند. برگزاری 
رویدادهــای فرهنگی و هنری همچون مســابقه کارتون، کاریکاتور و پوســتر 
»فلســطین تنها نیست« کمک می کند تا هویت پنهان و نیات شوم غربی ها به 
جهانیان نشــان داده شود. اگر آثار این نمایشگاه و امثال آن به خوبی در سطح 
بین الملل منتشر شود و در اختیار همگان قرار گیرد، می تواند به تشجیع دیگر 

آزادی خواهان دنیا کمک کند.
معاون فرهنگی نیروی قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در مورد ترس 
و وحشت برخی هنرمندان شرکت کننده از جمله فرانسه در این مسابقه به دلیل 
نفوذ صهیونیســت ها در کابینه های امنیتی کشورهای غربی گفت: حرف اصلی 
جنبش جلیقه زردها در فرانســه، مقابله با ســلطه تل آویو، لندن و آمریکا بود. 
جلیقه زردها معتقدند که حتی لندن و آمریکا هم تحت ســلطه تل آویو اســت. 
همچنین آنها اعتقاد دارند که مکرون، انتخابات فرانســه و رسانه های فرانسوی 

کاملًا در سلطه صهیونیست ها قرار دارد.
وی در پایان گفت: درســت است که انقلاب فرانسه مولد ارزش ها، شعارها 
و نظریه های مهم بســیاری در دنیا بوده است، اما فرانسه امروزی تحت سلطه 
صهیونیست ها است، آنچنانکه حتی هنرمندان فرانسوی علیرغم تمایلات فردی، 
نگــران تهدیدات امنیتــی علیه خود به موجب خلق اثر هنــری در حمایت از 

فلسطین هستند.
روایت زندگی طیب حاج رضایی
 در مجموعه تلویزیونی »زنگی«

نگارش طرح اولیه مجموعه تلویزیونی »زنگی« با روایت داســتان زندگی طیب 
حاج رضایی به پایان رسید. 

به گزارش خبرنگار کیهان، تحقیقات پیرامون ساخت این مجموعه تلویزیونی به 
همراه یک تیم پژوهشی از سال ۱۳۹۸ آغاز و در دو مقطع به صورت تاریخ شفاهی 
و مکتوب صورت گرفت ودر نهایت پائیز ســال ۱۳۹۹ نگارش طرح این سریال آغاز 
و اسفند سال گذشته ســیناپس نهایی سریال »زنگی« تحویل گروه فیلم و سریال 

شبکه سه سیما شد. 
این ملودرام اجتماعی که در اوائل دهه ۴۰ در جنوب شهر تهران سپری می شود 
در بستر تاریخ ، به وقایع آخر زندگی طیب حاج رضایی و افراد تاثیرگذار در آن مقطع 
می پردازد و به زودی کارگردان این اثر که مجری طرح آن ، موسسه فرهنگی هنری 

وصف صباست نیز مشخص و معرفی خواهد شد. 
در خلاصه داســتان این سریال آمده است : قدم، برای گرفتن انتقام گذشته به 
سراغ طیب خان می آید اما گرفتار حرمت نون ونمک می شود و سپس دل به دختری 

می سپارد و در کار عشق نیز از تیغ و خنجر باک نیست...
افتتاح جاده کاغذی

 در رادیو نمایش و شبکه نسیم
کتاب گویای »جاده کاغذی« در ۵ قســمت از شبکه رادیویی نمایش و شبکه 

تلویزیونی نسیم پخش می شود. 
به گزارش خبرنگار کیهان، »جاده کاغذی« حکایت جوانمردی و رشادت دلاور 
مرد جنوبی گمنامی به نام میرمهنای دوغابی در کتاب »بر جاده های آبی سرخ« اثر 
نادر ابراهیمی است. او که خواب و آرامش را قریب به یک دهه از استعمارگران هلندی 
، انگلیســی ، پرتغالی و عثمانی ربوده بود که برای همیشــه خلیج فارس از دستبرد 
 اشــغالگران در امان بماند. مجموعه کتاب گویای »جاده کاغذی« به مدت پنج روز 
ســاعت ۸:۳۰ روی آنتن رادیو نمایش می رود و ســاعت 22:۴۵ از شبکه تلویزیونی 

نسیم نیز پخش می شود.
مستندی از »مرد میدان«

 به شبکه مستند آمد
مســتند »قاســم« روایتی از تولد تا شــهادت سردار قاسم ســلیمانی است و 

فعالیت های او در میدان عمل را به تصویر کشیده است. 
بیســت و پنجمین قسمت از فصل چهارم برنامه تلویزیونی »به اضافه مستند« 
با پخش و بررســی مستند »قاســم« به کارگردانی مهدی فارسی روی آنتن شبکه 

مستند می رود.
مستند »قاســم«، روایتی از سردار دل ها، شهید حاج قاسم سلیمانی است و از 
زمان تولد تا شهادت ایشان را به تصویر کشیده است. در بخش مهمی از این مستند، 
رشادت های سردار سلیمانی در محور مقاومت و مبارزه با داعش در عراق به نمایش 
درآمده اســت. همچنین تصاویری کمتر دیده شده از حضور ایشان در عملیات های 
هشت سال دفاع مقدس و پیش از آن، ایام کودکی و نوجوانی سردار سلیمانی در این 

مستند دیده می شود. 
در این قســمت و پس از پخش مستند، میز کارشناسی برنامه با حضور ابراهیم 
متقی، اســتاد علوم سیاسی دانشگاه تهران و کارشــناس مسائل خارجی و مهدی 
ذاکریان، اســتاد حقوق و روابط بین الملل برگزار می شود و در آن فعالیت های چند 
دهه ای سردار ســلیمانی در عرصه »میدان و عمل« و تاثیرگذاری آن بر دیپلماسی 
خارجی مورد بررسی قرار می گیرد. این قسمت از برنامه روز سه شنبه ۱۴ اردیبهشت 
ساعت 2۰ از شبکه مستند پخش خواهد شد و بازپخش آن روزهای چهارشنبه ۱۵ 

اردیبهشت ساعت ۹ و جمعه ۱7 اردیبهشت ساعت ۱۴ است.
نجفی: اوضاع سینما طی ۸ سال گذشته 

بدتر از بد و فراتر از فاجعه بود
احمد نجفی بازیگر سینما و تلویزیون درخصوص ۸ سال عملکرد دولت روحانی 
در حوزه ســینما و انتظارات از رئیس جمهور آینده گفت: اوضاع سینما طی ۸ سال 
گذشته بدتر از بد و فراتر از فاجعه بود؛ همه امید سینماگران در این سال ها ناامید شد، 
هیچ عدالتی درخصوص تولیدات شاهد نبودیم، اغلب سینماگران بیکار و خانه نشین 
و بی پناه شدند و تنها عده ای خاص توانستند با بودجه های هنگفت دولتی و حمایت 

مسئولان مرتباً کار و فعالیت داشته باشند.
این بازیگر در گفت وگو با سینماپرس با تأکید بر اینکه اوضاع سینما امروزه آنقدر 
بحرانی و فاجعه بار است که هیچ امیدی به بهبود آن نیست تصریح کرد: وقتی مدیران 
بر اساس شایسته سالاری انتخاب نمی شوند، وقتی رفاقت بازی حضور مدیران را در 
سازمان سینمایی تعیین می کند قطعاً نمی توانیم حتی ذره ای امید برای بهتر شدن 

شرایط هنرهفتم داشته باشیم و بنده شخصاً کاملًا ناامید هستم.
نجفی متذکر شــد: اوضاع ســینمای ایران دیگر درست نخواهد شد مگر آنکه 
انقلابی درون ســینما به پا شود و شــاهد تحولی عظیم در ساختار درون سازمانی 
مدیران سینمایی باشیم و مدیری دغدغه مند از دل اهالی سینما برای اداره این حوزه 

مهم انتخاب شود تا شاید اتفاق خوبی رخ دهد.
این سینماگر در بخش دیگری از این گفت وگو با طرح این پرسش که همچنان 
برایم جای ســوأل اســت چرا یک اهل مطبوعات را رئیس سازمان سینمایی کردند 
تصریح کرد: چرا باید افرادی برای اداره ســینما انتخاب شوند که کمترین سنخیتی 
با سینما ندارند؟ مگر در سینما قحط الرجال آمده است؟ من واقعاً برای این شرایط 
بسیار متأسفم و تا در روی همین پاشنه بچرخد اوضاع سینما نه تنها بهتر نخواهد شد 

که لحظه لحظه شاهد بدتر شدن شرایط نیز خواهیم بود.
وی در پایان این گفت وگو افزود: نکته قابل تأمل آنجا اســت که در این سال ها 
مدیرانی در سازمان سینمایی حضور داشتند که حتی تحمل شنیدن کمترین انتقادی 
نســبت به عملکرد ضعیف شان را نداشــتند و از ما کینه به دل می گرفتند و سعی 

می کردند هرطور شده مانع فعالیت منتقدان شان شوند!

 حضرت آیــت الله بهجت)ره(: به هر انــدازه از بیانات
اهل بیت  علیهم السلام دور باشیم از خود ایشان دوریم.

هدیه به خوانندگان

لطفی خبر داد

رهبر انقلاب ساعت 11 صبح روز قدس 
سخنرانی خواهند كرد

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اســامی گفت: به مناسبت روز 
جهانی قدس رهبر معظم انقاب اســامی روز جمعه ۱۷ اردیبهشت ۱۴۰۰ 

ساعت ۱۱ صبح سخنرانی خواهند کرد.
نصرت الله لطفی، قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی در نشست تشریح 
برنامه های روز جهانی قدس گفت: با توجه به شرایط شیوع بیماری کرونا، برنامه های 

روز جهانی قدس به صورت مجازی برگزار می شود.
به گزارش مهر، وی ادامه داد: به مناسبت روز جهانی قدس رهبر معظم انقلاب 
اسلامی روز جمعه ۱7 اردیبهشــت ۱۴۰۰ ساعت ۱۱ صبح سخنرانی خواهند کرد 
که این سخنرانی از شبکه های رادیو و تلویزیون داخلی و بین المللی و فضای مجازی 
پخش خواهد شد. قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی تصریح کرد: با توجه به 
شدت بیماری کرونا در کشور، امسال همچون سال قبل، هیچ گونه تجمع و راهپیمایی 
در روز جهانی قدس نخواهیم داشــت. البته به مناسبت روز جهانی قدس برنامه های 

مختلفی در بستر فضای مجازی و شبکه های اجتماعی پیش بینی شده است.

رویگردانی از حق از نشانه های منافقان
»و هنگامی که از آنها)منافقان( دعوت شود که به سوی خدا و 
پیامبرش بیایند تا در میان آنها داوری کند، گروهی از آنها رویگردان 
می شوند)و داوری و قضاوت در اختلافات را به جای پیامبر اسلام)ص( 
نور- 4۸ نزد دیگران می برند(.« 

صفحه 3
چهار  شنبه ۱۵ اردیبهشت ۱4۰۰ 
۲۲ رمضان ۱44۲ - شماره ۲۲۷3۹

اخبار ادبی و هنری

مدیر مسئول کیهان در گفت وگوی ویژه خبری:

ماجرا را تحریف نکنید
مسئله اصلی همنوایی وزیر خارجه با آمریکاست

در پرتو وحی

دوشنبه شب همزمان با شب بیست ویکم ماه مبارک 
رمضان، دومین شب از لیالی قدر و شهادت مولای متقیان 
علی)ع( ترنم دعا و استغفار و »الهی العفو« در سراسر ایران 
طنین انداز شد و عاشقان شهید رمضان در عزای شهادتش 

به سوگ نشستند.
در تهران، مراسم احیاء شب بیست و یکم ماه مبارک رمضان 
با حضور اقشــار مختلف مردم در مســاجد، بقاع متبرکه، گلزار 
شهدای بهشت زهرا)س( و مساجد تعدادی از دانشگاه ها با رعایت 

دستورالعمل های بهداشتی برگزار شد.
مؤمنان روح و جان را با مناجات و راز و نیاز با خدا و مضامین 
دعاهای روح بخش این شب ها شست وشو دادند و صفا و معنویت 
بیشتر بخشیدند. عاشقان شــهید رمضان همچنین با استغفار و 
طلب بخشــش و مغفرت از درگاه الهی با خدای مهربان تجدید 

عهد کردند و در سوگ امیر مؤمنان علی)ع( به عزاداری پرداختند.
یکی از جلوه های زیبای لیالی قدر امسال، احیای این شب ها 
توســط بیماران و کادر درمان و مدافعان سلامت در حین انجام 

خدمت در بیمارستان ها و مراکز درمانی بود.
 مراسم احیای دومین شب قدر

 در حرم مطهر رضوی برگزار شد
همزمان با شــب شــهادت امیرالمومنین)ع( مراسم احیای 
دومین شب قدر ماه مبارک رمضان در صحن و سرای حرم مطهر 

امام رضا)ع( در مشهد برگزار شد.
قرائت قرآن کریم، قرائت دعای جوشــن کبیر، مرثیه خوانی، 
ســخنرانی، مداحی و مراســم قرآن به ســر از جمله برنامه های 
این شــب بود کــه با حضور اقشــار مختلف مــردم و با رعایت 
دستورالعمل های مقابله با کرونا در صحن پیامبر اعظم)ص( حرم 

مطهر رضوی برگزار شد.
در این مراســم یکی از سخنرانان حوزه و دانشگاه گفت: در 
دعای جوشن کبیر، عبارت »الغوث خلصنا من النار یا رب« بسیار 
تکرار می شــود این عبارت یعنی از آتش جهنم رهایی یابیم و به 
عبارتی عاقبت به خیری داشــته باشیم و قرآن هم می گوید که 
دعای اندیشمندان و راسخان در علم این است که بعد از هدایت 
منحرف نشویم. حجت الاسلام ناصر رفیعی افزود: در دعای عالیه 
المضامین هم می خوانیم که خدایا آخر کار ما را پسندیده، نیکو و 
سالم قرار بده و روایت داریم هر کاری انجام می دهیم بگوییم خدایا 

این کار ما کامل و تمام باشد.
رفیعی افزود: امام صادق)ع( در روایت مکتوب خود خطاب به 
یکی از یارانش نوشت اگر می خواهید عاقبت به خیر از دنیا بروید 
سه کار را انجام دهید یکی این که در زندگی نعمت هایی را که خدا 

داده در راه معصیت خرج نکنید به این معنا که زبان داده فحش 
ندهیم چشم داده به صحنه حرام نگاه نکنیم. چشم و گوش کانال 
قلب است و ورودی قلب را نباید با کانال بد پر کنیم. قلب سلیم با 

چشم و گوش سلیم به دست می آید. 
وی ادامه داد: زبان، چشم، قلم، نوشتار همه جزو نعمت هاست 
و در آستانه انتخابات هستیم اخلاق انتخاباتی بر انتخابات و اخلاق 
مناظره بر مناظره مقدم اســت. نامزدهــا اگر برای خدا به صحنه 
می آیند تخریب، توهین، تهمت و آبروریزی برای چیست؟ ما نیاز 

به شرایط آرام داریم.
این اســتاد حوزه و دانشگاه گفت: از دیگر کارها برای عاقبت 
به خیری که امام صادق)ع( به آن اشــاره فرمود این است که به 
حلم خدا مغرور نشویم و هر کسی که به طریقی یاد اهل بیت)ع( 

می کند را احترام کنیم.

در شب دوم از لیالی قدر

ترنم دعا و استغفار عاشقان شهید رمضان در سراسر ایران اسلامی طنین انداز شد

سرویس سیاسی-
حسین شــریعتمداری در برنامه گفت وگوی ویژه 
خبری شبکه دو ســیما با بیان اینکه »ظریف، در فایل 
صوتی، حرف و خواســته آمریکایی هــا را تکرار کرده 
است« گفت: مسئله اصلی، همنوایی وزیر خارجه ایران 

با آمریکایی هاست.
مدیرمسئول روزنامه کیهان در این گفت وگو که با موضوع 
»انتخابات ریاست جمهوری« انجام شده بود، با  اشاره به ضرورت 
برنامه محوری نامزدها و مبتنی بودن آن با ظرفیت های کشور 
اظهار داشت: »برنامه« یک سوی ماجراست و »اجرا« و همچنین 

»توان« اجرای آن ابعاد دیگر ماجرا هستند.
داشتن برنامه به تنهایی کافی نیست

شریعتمداری با بیان اینکه »داشتن برنامه به تنهایی کافی 
نیست« گفت: برنامه ها بایستی با ظرفیت های طراحان و مجریان 

آن سنجیده شود.
مدیرمسئول کیهان با اشاره به اینکه »عده ای در قالب ارائه 
برنامه، وعده می دهند و رأی می گیرند« افزود: وقتی هم از آنان 
در مورد وعده ها و برنامه هایشــان سؤال می کنید می گویند ما 
فلان قدر رأی داشتیم! بله، رأی داشته اید ولی رأی به وعده های 

شما بوده است.
وی افزود: فردی کــه می خواهد برنامه ها را اجرا کند باید 
توانمندی های اولیه را داشــته باشد و زمانی که نامزد انتخابات 
ریاست جمهوری می شود بالاخره از کره مریخ که نیامده است؛ 
به هرحال سابقه و لاحقه  ای داشــته که قابل ارزیابی و بررسی 

است.
اعام کاندیداتوری برخی افراد، توهین به ملت است

 شریعتمداری با  اشاره به فضای انتخاباتی کنونی در کشور 
و اعلام نامزدی زودهنگام برخی کاندیداها گفت: اعلام نامزدی 
برخی برای انتخابات ریاست جمهوری اهانت به ملت ایران است. 
مگر این مملکت، یتیم رها شــده  است که هرکسی، کاندیدای 

انتخابات ریاست جمهوری می شود؟!
»کفایت« نامزدها در عملکردها ارزیابی می شود

او تصریح کرد: نامزدها در ابتدا باید »کفایت« داشته باشند 
و کفایت هم لزوماً یک مقوله کیفی نیســت بلکه بایســتی در 
»عمل« هم نشــان داده شود. مثلا نامزدی که دست به فریب 
افکار عمومی می زند و مردم را از ســایه جنگ می ترساند و یا 
ادعا می کند اگر رقیب او پیروز شود، در پیاده روها دیوار می کشد 

صلاحیت نامزدی ندارد.
مدیرمسئول کیهان ادامه داد: بنابراین افرادی که در اداره 
کشور و در حل مشــکلات عادی مردم ناتوان بودند، به خاطر 
عملکرد بدشان نباید دوباره در صحنه حضور پیدا کنند حتی آن 
کسانی که از آنها حمایت کرده اند هم شایستگی نامزدی ندارند.

شریعتمداری در بخش دیگری از گفت وگوی ویژه خبری 
که به ماجرای فایل صوتی ظریف و هشــدارهای رهبر معظم 
انقلاب اختصاص یافت، با  اشاره به ادعایی مبنی بر اینکه »ظریف 
نهیب پدرانه رهبری را پذیرفت« تصریح کرد: درست است که 
ظریف نهیب پدرانه رهبری را پذیرفت ولی متأسفانه در بیانیه ای 
که بعد از سخنان رهبری منتشر کرد بر روال قبلی تأکید کرد.

در ماجرای فایل صوتی ظریف
مسئله اصلی، اظهارات اوست نه حواشی دیگر!

وی با  اشــاره به تحریف ماجرا از سوی برخی اصلاح طلبان 
افزود: اینکه چه کســی این مصاحبه را افشا کرده باید پیگیری 
شود ولی این ماجرا اولویت دوم است و اولویت اول صحبت های 
وزیر امور خارجه است چراکه اظهارات ایشان غیرکارشناسی و 

همسوئی با دشمن است.
ظریف، حرف و خواسته آمریکایی ها را تکرار کرد

او ادامه داد: آنچه که اتفاق افتاده این است که ظریف حرف 
و خواسته آمریکایی ها را تکرار کرد. وقتی که ایشان از »مذاکره 
و میدان« صحبت می کند، درواقع اقدامات شــهید سلیمانی را 

زیر سؤال می برد.
وی افزود: حضور مــا در منطقه و توانایی های نظامی ما و 
گفتمانی که پرمخاطب است موجب شــده تا آمریکایی ها در 

منطقه نتوانند آن گونه که می خواهند عمل و سیاست انفعالی 
را دیکته کنند.

او ادامه داد: وزیر امور خارجه در آن مصاحبه می گوید افراد، 
طیف ها و جریاناتی مثل قاسم سلیمانی و نیروی مقاومت مانع 
شدند؛ که باید بگویم اگر این ها نبودند شما حرفی برای گفتن 
نداشــتید. صحبت کنید و اگر شما را تحویل می گیرند به این 

علت است که حاج قاسم ها پشت سرتان هستند.
چرا ظریف در فایل صوتی، یک کلمه از آمریکا نگفت؟

شریعتمداری گفت: ظریف اعلام می کند که تاریخ شفاهی 
اســت، ولی در این به قول شما، تاریخ شفاهی آمریکا کجاست 
و چــرا حتی یــک کلمه هم علیه آمریــکا نمی گویید. یکی از 
اصلی ترین مولفه های تاریخ انقلاب و مخصوصاً ۸ ســال اخیر، 
دشمنی ها و توطئه های آمریکاســت و سوال این است که اگر 
اظهارات شــما، بیان تاریخ شفاهی است چرا نامی از آمریکا به 

میان نمی آورید؟!
شهید سلیمانی می گفت 

»برای دشمن، کوچه باز نکنید«
مدیرمسئول کیهان با  اشاره به سخنان شهید سلیمانی که 
می گفت برای دشمن کوچه باز نکنید، ادامه داد: وقتی که برای 
دشمن کوچه باز می کنید طبیعی است که از همان کوچه وارد 

می شود.
وی افزود: بســیار دیده ایم که چنیــن اتفاقی افتاده 
اســت. مثلًا جرج بوش در مورد خاتمی گفته بود که به 
ایشان ویزای ویژه داده ام. چرا؟ چون می خواستم از ایران، 
ســخنی متفاوت با حاکمیت نظام بشــنوم. این ها نکاتی 

نیست که بشود به راحتی از آن عبور کنیم.
شــریعتمداری افــزود: ظریف شــخصیت متدینی دارد 
و انســان های متدیــن، خیانت نمی کنند ولی کلاه سرشــان 

می گذارند که گذاشته اند.
مدیرمســئول کیهان گفــت: می گویند ظریــف یکی از 
دیپلمات های برجسته است و.... خب دستاورد سیاست خارجی 
ما در این مدت چه بوده اســت؟ آقای ظریف چه دســتاوردی 

داشته اند که ایشان را یک دیپلمات برجسته می دانید؟!
او افــزود: بعد از بیانات حضرت آقا، عــده ای اعلام کردند 
که بله وزارت خارجه در سیاســت خارجی کاره ای نیســت. و 
حال آنکــه اولا آقا فرمودند وزارت خارجه هم یکی از مجموعه 
سیاست گذاران است و مجری سیاست ها نیز هست. ولی وزارت 
خارجه توان اجرای سیاســت های اعلام شده را نداشته است و 
خطوط قرمز را رعایت نکرده اســت که فاجعه برجام نمونه آن 

است. سخن در نابلدی وزارت خارجه است.
شریعتمداری در ادامه با  اشاره به اهمیت مسئله کفایت و 
صلاحیت کاندیداهای ریاست جمهوری گفت: کجای دنیا زمانی 
که فردی می خواهد کاندیدا شــود، هیچ شــرطی نمی گذارند. 
شرایطی دارد که باید با شرایطی که برای کاندیدا در نظر گرفته 
شــده انطباق داشته باشد؛ و وظیفه شورای نگهبان هم همین 

است.
وی ادامــه داد: آمریکا یک نهادی به عنــوان دیوان عالی 
دارد که تعداد اعضای آن ۱۱ نفر اســت که این ها هر تصمیمی 

می گیرند نهایی است و هیچ کس هم حق ندارد حرفی بزند!
شــریعتمداری اضافه کرد: در دیوان عالی آمریکا بر اساس 
»نظر شــخصی« خودشــان نظر می دهند، ولی اینجا شورای 
نگهبان بر اساس »قوانین« نظر می دهند و همچنین ملزم است 
قانونی که موجب شده که صلاحیت یک کاندیدا رد شود را به 

خود فرد اعلام کند.
وی با  اشــاره به قانون انتخابات در ایران افزود: کسانی که 
در انتخابات رد صلاحیت می شوند، می توانند علت رد صلاحیت 
خود را منتشــر کنند. تعدادی از نمایندگان فســاد اقتصادی 

داشتند؛ چرا باید تأیید صلاحیت شوند؟
مدیرمســئول کیهان گفت: همچنین عده ای هم اصلًا به 
دنبال این هستند که کاندیدا شوند تا رد صلاحیت شوند، چون 
می دانند رد صلاحیت می شوند فقط می خواهند یک مشاجره و 

درگیری درست کنند و به اصطلاح ارّه بدهند و تیشه بگیرند!

جلیلی:

 بی اثر كردن تحریم مرد میدان می خواهد
 آقایان ۸۰۲ تحریم را به 1۵۰۰ تحریم تبدیل كردند

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: علی رغم اینکه مثا در برجام 
رفتند که این تحریم ها برداشته شوند و از بیش از ۱۰۰ حق هسته ای انصراف 
دادند، اما این تحریم ها برداشته که نشدند هیچ، امروز ۸۰۲ تحریم تبدیل به 

بیش از ۱۵۰۰ تحریم شده است.
سعید جلیلی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در گفت وگویی درباره اینکه 
»به رغم تجربه ۸ ساله، عده زیادی از مردم امیدوارند که مذاکره حداقل بتواند جلوی 
افزایش مشــکلات زندگی شــان را بگیرد آیا نگاه کنونی مردم به رفع تحریم ها نگاه 
مبتنی بر واقعیت اســت یا این نگاه هنوز برساخته جریانات رسانه ای است«؟ گفت: 
آن چیزی که به نظر می رســد قابل انکار نیست این اســت که مسیری که در این 
هشت سال طی شد، جواب نداد. یعنی اگر دوستان این حرکت را شروع کردند تا با 
مذاکره، تحریم ها را بردارند، امروز می بینیم ۸۰2 تحریمی که در برجام بود به ۱۵۰۰ 
و خرده ای تبدیل شــده است. یعنی نه تنها کم نشد، بلکه تقریباً دو برابر شد. به نظر 
من این بحث مهمی است که باید چه کرد؟ آیا این مسیر می تواند ادامه پیدا کند و آیا 

می توان کشور را با این مسیر اداره کرد یا نه؟ این جای بحث دارد.  
مردم قضاوت می کنند که با مذاکره تحریم برداشته شد یا نشد 
وی دربــاره ادعای دولتمردان که ناکامی برجــام را به روی کار آمدن ترامپ در 
آمریکا نسبت می دهند، تصریح کرد: این چه مسیری است که اگر فردی در آن سر 
دنیا انتخاب بشود تمام آن مسیری که ما انتخاب کرده ایم ناگهان بی نتیجه بماند. این 
خودش موضوع مهمی است، ضمن اینکه بسیاری از این تحریم ها که امروز کماکان 
وجود و ادامه دارند، ما همان زمان هم در کمیسیون برجام مجلس بیان کردیم که با 
این روندی که دنبال می شــود بسیاری از تحریم ها باقی می مانند. این بحث معروفی 
که ما می گفتیم با این مسیری که طی می شود، تحریم ها برداشته نمی شود و عده ای 
می گفتند می شــود. امروز مردم قضاوت می کنند که آیا شد یا نشد؟  البته ما دوست 

داشتیم که بشود، ولی عملًا این گونه نشد.
جلیلی ادامه با بیان اینکه  چه مردم، چه فعالان اقتصادی انتظار دارند شــرایطی 
ایجاد شــود که فقط کشور اداره نشود، بلکه رشد و پیشــرفت و ارتقا پیدا کند افزود: 
این ارتقا و پیشــرفت در عرصه اقتصادی نیازمند ثبات اســت و نمی تواند معطل فلان 
گفت وگو یا فلان آدم باشد که نظرش چه خواهد بود و آیا نظرش را عوض خواهد کرد 
یا نخواهد کرد.  عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام در ادامه گفت : من معتقدم که 
اگر می خواهیم با تحریم مقابله کنیم، باید مجموعه ای از کارها انجام شوند و تک بعدی 
نمی توان انجام داد. یکی از ابعاد، مذاکره است و باید انجام یکی دو مثال می زنم. دشمن 
اولین تحریم ها را در چه زمینه ای به کار برد؟ صنایع دفاعی و صنعت هسته ای. چرا ناکام 
ماند؟ امروز اولین خواسته اش برای مذاکره چیست؟ این که با مذاکره جلوی پیشرفت ما 

را در این زمینه ها بگیرد. این نشان می دهد که می توان تحریم را بی اثر کرد.
دلار 3۰ هزار تومانی نتیجه گره زدن حل مشکات به مذاکره 

جلیلی افزود: حالا اگر شما تحریم را در عرصه موشکی و هسته ای بی اثر کردید، 
در تولید مرغ نمی توانید بی اثر کنید؟ در فلان کالا نمی توانید بی اثر کنید؟ در فضای 
اقتصادی کشور نمی توانید این را بی اثر کنید که تحریم مانع از به کارگیری این همه 

ظرفیت های عظیم اقتصادی شما نباشد و این ظرفیت ها راحت بتوانند کار کنند.
 وی ادامــه داد: ایــن که بگویید من فقط با گفت وگو و مذاکره مســئله را حل 
می کنم، صد روز اول هشــت سال قبل همین را بگویید و صد روز آخر هم همین را 
تکرار کنید و در اوج برجام هم همین را گفتید و نتیجه اش این شد که حل نشد و دلار 

از سه هزار تومان به سی هزار تومان رسید. معلوم است که این راه جواب نمی دهد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پاسخ به این سوال که آقای روحانی خیلی 
صریح گفت که من مسیر دیگری جز مذاکره را بلد نیستم. این که ما بخواهیم مسیر 
دیگری را برویم آیا نیازمند تغییر نگاه اقتصادی اســت؟ گفت: هم نگاه اقتصادی، هم 
سیاسی، هم امنیتی. به این نکته هم توجه داشته باشید. یک زمانی دشمن، اهرم تحریم 
را بالا می گرفت و با بیان اینکه تحریم خواهم کرد، ما را می ترســاند. یک زمانی شروع 
کرد به اعمال این تحریم ها. در این چند سالی که گفته می شد می خواهیم با مذاکره حل 
کنیم، فقط این طور نبود که تحریم اعمال بشود، بلکه می گفت فشار حداکثری. دشمن 
فکر می کرد شرایطی برایش پیش آمده که می تواند حداکثر فشار خودش را اعمال کند.

فشار حداکثری نتیجه ابراز امیدواری به مذاکرات بود 
وی ادامه داد: این محصول چه شرایطی بود؟ در همین شرایطی که کسانی فکر 
می کردند فشارها با گفت وگو برداشته می شود. نه تنها برداشته نشد بلکه دشمن آن قدر 
جری شــد که احساس کرد تحریم برای شما یک لولوی ترسناک است و از حالا بر 
این مبنا فشار حداکثری بیاورم و امتیازات حداکثری بگیرم و این مسیر را دنبال کرد.
جلیلی در ادامه به موضوع دور زدن تحریم ها و میزان نقش آن در کاهش اثرات 
تحریم اشــاره کرد و گفت: دور زدن تحریم ها مثل مذاکره و یکی از راه های مقابله با 
تحریم است. هم می شود که در این راه خطاهایی صورت بگیرد و هم می تواند درست 
طی بشود. خطاهایش را باید رفع کنیم، اما باز این هم همه راه نیست و علاوه بر این، 

باید راه های پایدار، جدی و قابل اتکا را دنبال کرد. این می شود بی اثر کردن تحریم.
عضو مجمع تشــخیص مصحلت نظام افزود: یک وقت هست که دشمن بنزین 
شــما را تحریم می کند و می گوید اجازه نمی دهم کسی به ایران بنزین بفروشد. یک 
راهش این است که بروید مذاکره کنید و یک امتیاز بدهید و تحریم بنزین را بردارید. 
یک راهش این است که تحریم ها را دور بزنید و از جاهای مختلف بنزین بخرید. اما 
یک راه این است که بگویید من در داخل کشور ظرفیت های خوبی دارم و به عنوان 
کشوری که مزیت نسبی آن نفت و گاز است،  می آیم و بنزین تولید می کنم که او دیگر 
نتواند بنزین را موضوع تحریم قرار بدهد. یعنی همان راهی که طی شد. توانمندی های 
داخلی فعال و تولید بنزین در داخل شروع شد و بعد راه های جدی تر و اساسی تری 

دنبال شد، از جمله ستاره خلیج  فارس که امروز همه آثارش را می بینند. 
جلیلی گفت: چه کسی این کار را انجام داد؟ در همان زمان برادرمان آقای رستم 
قاسمی که اول فرمانده قرارگاه خاتم بودند و بعد وزیر نفت شدند، با اشراف خوبی که 
به این موضوع داشتند، حرکت های جدی را شروع کردند تا بتوانیم در این زمینه موفق 
باشیم. بعد برادرمان جناب آقای عبداللهی، جناب آقای دکتر سعید محمد این مسیر 
را دنبال کردند و جواب داد. ســتاره خلیج فــارس را که رفتم دیدم، برادری که این را 
اجرا می کرد، آقای مهندس دوستی ۳۵، ۳۶ سال داشت. الان باید ۴۱، ۴2 سال داشته 
باشد. همین ها آمدند و علی رغم تحریمی که دشمن کرده بود و نمی خواست شما موفق 
باشید، طرح را اجرا کردند و امروز بیش از ۴۰ میلیون لیتر بنزین در آنجا تولید می شود.
مذاکره کننده هر قدر هم قوی، بدون پشتوانه میدانی ناتوان است

وی در بخش دیگری از ســخنان خود به اهمیت پشتوانه میدانی در مذاکرات 
اشــاره کرد و گفت: بحثی که من همیشــه در مذاکره روی آن تأکید دارم این است 
که پشتوانه مذاکره، میدان است. این را بارها را عرض کرده ام، چون مذاکره کننده هر 
قدر هم که قوی باشد، اگر دستش خالی باشد که نمی تواند درباره چیزی بحث کند. 
این را من مفصل در روایت مذاکره بیان کرده ام. میدان هم عرصه های مختلفی دارد.

جلیلی ادامه داد : یکی از عرصه های میدان، فعالیت های اقتصادی اســت. شما 
هر قدر در اینجا دست تان پر باشد، آن موقع در همین گفت وگوهای وین هم موفق 
می شوید،  چون طرف مقابل می فهمد که تحریم دیگر اثری ندارد که بخواهد اهرمی 
در دســتش داشته باشد. وقتی می فهمد که شــما راحت نفت تان را می فروشید یا 
تبدیل به فرآورده می کنید، حالا او می خواهد روی چه چیزی در وین چانه بزند که 
بیاید بگوید نه، من این تحریمم را برمی دارم یا برنمی دارم. چون او می بیند که اساساً 
فروش نفت دیگر برای من موضوعیت ندارد و تازه می خواهم از منطقه نفت بخرم و 
آن را تبدیــل به فرآورده کنم و فرآورده اش را صادر کنم. اینها مرد میدان خودش را 

می خواهد و بحث هایی هستند که اهمیت دارند.

وبگاه آکســیوس اعام کرد که بایــدن در دیدار با 
رئیس موساد از طولانی بودن مسیر بازگشت به برجام سخن 
گفته و اطمینان داده که ماحظات رژیم صهیونیستی را مد 

نظر قرار خواهد داد.
وبگاه آکسیوس به نقل از یک مقام صهیونیست نوشت که جو 
بایدن رئیس جمهور آمریکا در دیدار با یوسی کوهن رئیس موساد 
)سرویس جاسوسی رژیم صهیونیستی( به او گفته که واشنگتن 

تا بازگشت به برجام، راه درازی در مذاکره با ایران در پیش دارد.
ادعا می شود که کوهن به بایدن گفته بازگشت به برجام بدون 
بهبود )اصلاح( آن، اشتباه است و طرف آمریکایی هم وعده داده که 

در آینده ملاحظات طرف صهیونیست را مد نظر قرار خواهد داد.
سخنگوی شــورای امنیت ملی آمریکا مدعی شده که دیدار 
بایدن با کوهن اتفاقی بوده حال آنکه صهیونیست ها روایت متفاوتی 
ارائه کرده و می گویند که این دیدار با برنامه ریزی قبلی انجام شده 

است.
این دیدار که روز جمعه عصر به وقت واشــنگتن انجام شد، 
درست بعد از مکالمه تلفنی بایدن با بنیامین نتانیاهو نخست وزیر 

رژیم صهیونیستی صورت گرفته است.
ادامه تاش  کنگره برای جلوگیری از

 بازگشت آمریکا به برجام
این در حالی است که یک نشــریه آمریکایی در گزارشی با 
بررســی اقدام دولت آمریکا برای احیای توافق هسته ای با ایران، 
نوشــت که دولت بایدن با مانع تراشــی هایی از سوی جمهوری 

خواهان و برخی دموکرات ها برای بازگشت به برجام مواجه است.
نشریه پولیتیکو در گزارشی با اشــاره به این موضوع نوشت: 
»جمهوری خواهان تندرو این اطمینان را ایجاد کرده اند که توانایی 
بالقوه ای برای رد هرگونه تــلاش دولت بایدن در به عقب راندن 
تحریم های سختی که توسط »دونالد ترامپ« رئیس جمهور سابق 

علیه ایران اعمال شده بود، خواهند داشت«.
پولیتیکــو در ادامــه گزارش خــود نوشــت: »در حالی که 
مقامات دولت بایدن گفت وگوهای غیرمســتقیمی را با ایرانی ها 
در وین برگزار می کنند، جمهوری خواهان در حال مذاکره درباره 
راهبردهایی هســتند که ورود مجدد بایدن به توافق را سخت تر 
کند. جمهوری خواهان قصد دارند از ابزارهای قانونی که تحریم های 

ترامپ علیه ایران ایجاد کرده استفاده کنند«.
در این گزارش آمده اســت: »بســیاری از جمهوری خواهان 
مصمم هســتند تا با هرگونه بازگشــت دولت بایــدن به توافق با 
ایران به خصوص در غیاب توافــق جامع تری که حمایت ایران از 
تروریســت و دیگر فعالیت های مخرب این کشور را در بر بگیرد، 
جلوگیری کنند.« این نشــریه آمریکایــی در ادامه گزارش خود 
نوشت: »دموکرات ها از رئیس جمهور می خواهند تا در برابر تقاضا 
برای دستیابی به امتیاز وسیعتر از تهران مقاومت کند. آنها گفته اند 
که این موضوع شــانس آمریکا برای ورود مجدد به توافق را از بین 
می برد. اما تعدادی از دموکرات ها نیز درباره مســیر ســنگلاخی 
بازگشــت کامل ایران به پایبند به شــروط توافق سال 2۰۱۵ نیز 

هشدار داده اند.«

باید از فرصت کنونی
 برای بازگشت آمریکا به برجام بهره ببریم

در طرف دیگر اروپایی ها به عنوان یکی از طرف های بدهکار 
برجام همچنان با وعده و ابراز امیدواری بدنبال بازگشــت آمریکا 
به برجام هستند.»جوزپ بورل« مسئول سیاست خارجی اتحادیه 
اروپا از گفت وگــوی مهم درباره ایران و کره شــمالی در جریان 

نشست کشورهای عضو گروه 7 خبر داد.
بورل بامداد سه شنبه در صفحه توئیتر خود با اشاره به نشست 
وزرای خارجه گروه 7 در لندن، نوشت: »خوشحال هستم که برای 
شرکت در جلسه وزرای گروه 7 در لندن حضور دارم، که با مباحثه 

مهمی درباره ایران و کره شمالی آغاز شد«.
وی همچنین توضیح داد: »به عنوان هماهنگ کننده برجام، 
من بر لزوم استفاده از روزنه فرصت کنونی برای حرکت به سمت 

بازگشت آمریکا به توافق و اجرای کامل آن تاکید کردم«.
پشت پرده خبرسازی  برای موفق جلوه دادن مذاکرات

این در حالی است که مذاکرات در وین بدون هیچ نتیجه ای 
فرسایشی شده اما خبرسازی ها از یک تیم ایرانی و احتمالا نزدیک 

به دولت درخصوص گشایش در نشست وین ادامه دارد.
در آخرین مورد شبکه خبری المیادین به نقل از آنچه »منابع 
مســئول ایرانی« خوانده بود نوشت: »دولت بایدن ابتدا قصد آزاد 
کردن اموال ایران در جریان مذاکرات با ایران را نداشت اما موفق 
به پیشبرد خواست خود نشد و طرف ایرانی بر ضرورت آزادسازی 

بخشی از اموال ایران اصرار کرد.«

 این رســانه همچنین به نقل از منابع مطلع خود که به نام 
آنها اشاره ای نکرد، مدعی شد که چهار زندانی ایرانی از زندان های 
آمریکا آزاد خواهند شــد. این شــبکه همچنین بــا بیان اینکه 
»مذاکرات امنیتی مشــابهی میان طرف ایرانی و انگلیسی انجام 
شــده اســت«، ادعا کرد: »لندن ۴۰۰ میلیون پوند بلوکه شده از 

دارایی های ایران در انگلیس را آزاد خواهد کرد«.
 اما این خبرها با واکنش و تکذیب وزارت امور خارجه آمریکا 

و انگلیس مواجه شد.
 تکذیب موافقت با آزادی پول های بلوکه شده 

و زندانیان ایرانی 
ند پرایس سخنگوی وزارت خارجه آمریکا هرگونه دستیابی به 
توافق با ایران درباره تبادل زندانیان را رد کرد و افزود: »گزارش ها 
در این باره که توافق تبادل زندانیان )با ایران( حاصل شده، صحیح 
نیست.«  همچنین خبرگزاری رویترز نوشته یک مقام وزارت امور 
خارجه انگلیس گزارش ها درباره آزادی یک زندانی امنیتی در ازای 

آزاد سازی بدهی لندن به ایران را رد کرده است.
 مذاکرات وین بدون هیچ نتیجه ای فرسایشی شده و به نظر 
می رسد این دســت اخبار صرفا برای همراه کردن و امیدوار نگاه 
داشتن افکار عمومی با طولانی شدن روند مذاکرات در حال تزریق 

شدن به جامعه است.
 و به نظر می رسد این دست اخبار صرفا برای همراه کردن و 
امیدوار نگاه داشتن افکار عمومی با طولانی شدن روند مذاکرات 

در حال تزریق شدن به جامعه است.

خطاب به رئیس  موساد

بایدن: راه زیادی تا بازگشت به برجام داریم

نماینده ولی فقیه در سپاه می گوید حاج قاسم سلیمانی 
با تدبیر مانع از تبدیل شدن کشور به میدان جنگ شد و 
دشــمن را در خانه اش نابود کرد و پشتوانه قدرت را برای 

دیپلماسی و مذاکره فراهم کرد. 
به گزارش سپاه نیوز؛ حجت الاسلام والمسلمین دکتر عبدالله 
حاجــی صادقی نماینده ولی فقیه در ســپاه صبح یکشــنبه ۱2 
اردیبهشت ماه مصادف با سالروز شهادت استاد مطهری در همایش 
گرامیداشت هفته عقیدتی سیاسی سپاه که به صورت ارتباط زنده 
تصویری با نیروها و سپاه های استانی و رده های همطراز در سراسر 
کشور برگزار شد با اشاره به فرصت ماه رمضان و اهمیت شب قدر 
و توصیه به اســتفاده حداکثری از آن برای متنعم شدن از رحمت 
رحمانیه خداوند گفت: امروز دشمن بیش از ایجاد انحراف عملی 
به دنبال ایجاد انحرافات فکری و عقیدتی است و برای مقابله با این 
انحرافات اگر بخواهیم فــردی را الگو قرار دهیم این الگو می تواند 
شهید مرتضی مطهری باشد. شــهید مطهری یک اسوه و الگوی 
همیشگی اســت و ویژگی های متعدد و بسیاری داشت که اگر ما 

آنها را کسب کنیم موفق خواهیم بود.
نماینده ولی فقیه در ســپاه در ادامه توضیح داد: این ضرورت 
بســیار بالا است اینکه هر کدام چند نفر را برای حضور تأثیرگذار 
در انتخابــات قدرت و انگیزه دهیم، به مردم امید بدهیم و بگوییم 

که راه حل بد عمل کردن مسئولان، ایجاد تغییر است، تغییری که 
از خود مردم و به دست مردم است همانگونه که خداوند در قرآن 
هــم به آن تاکید کرده و باید بدانند که انتخابات هم حق اســت 

هم تکلیف.
حاجی صادقی در ادامه گفت: سپاه همواره بر حضور حداکثری 
در انتخابات تأکید داشته و ملاک ها را بیان می کند و در کمک به 
امنیت، نقش پذیری و نقش آفرینی دارد اما نســبت به مصداق ها 
نظری ندارد و مجموعه سپاه در این موضوع موضعی منسجم است.

 وی با تاکید بر اهمیت واقع بینی، واقع گویی، رعایت انصاف و 
اخلاق گفت: اخیراً به دروغ گفته شده که توسط اینجانب نامه ای 
درخصوص یکی از افراد به شــورای نگهبان ارسال شده است، روز 
دیگر هم احتمال دارد دروغ دیگری بگویند اما تاکید می شود سپاه 
هیچگاه ورود مصداقی در انتخابات له یا علیه کسی نخواهد داشت. 
به همه عزیزان پاسداری که قصد ورود به عرصه انتخابات را دارند 
به صورت یکسان تذکرات شفاهی و کتبی داده شده است تا نسبت 

به رعایت ضوابط سازمانی اهتمام لازم را داشته باشند.
حاجی صادقی با بیان اینکه تقوای دینی به ما اجازه نمی دهد 
در برابر هر حرفی واکنش نشــان دهیم ادامه داد: متأسفانه اخیراً 
برخی از مســئولان دولتی در اقدامی نســنجیده اقــدام به انجام 
مصاحبه هایی تحت عنوان تاریخ شفاهی دولت کرده اند و مطالبی 

در آن بیان شده که مناسب فضای عمومی نبوده و بعضاً هم کذب 
و نادرست است.

نماینده ولی فقیه در سپاه ادامه داد: از دیدگاه بنده و بر اساس 
اطلاعاتــی که دارم این تحلیل را عــرض می کنم که این حرکت 
برنامه ریزی شــده بوده نه تصادفی؛ نگرانی ما این اســت که نکند 
تاریخ را در تاریک خانه بنویسند، تحریف کنند و افتخارات ملت را 
تضعیف و به آن خدشــه وارد کنند. عده ای دنبال این هستند که 
تاریخ مقاومت، ایســتادگی و مجاهدت مردم را کمرنگ کنند که 

یکی از ابعاد در همین پروژه مشهود است.
 وی گفت: متاسفانه انگیزه انتخاباتی پشت تخریب دیگران و 
کوچک کردن انســان های بزرگ بوده و برخی در پی بزرگ کردن 

خود از طریق کوچک نشان دادن انسان های دیگر هستند.
 نماینده ولی فقیه در سپاه با اشاره به محتوای این صوت افزود: 
متاسفانه در این فایل صوتی اتهامات دروغ و نسبت های ناروایی به 
صورت مستقیم و یا غیر مستقیم به سپاه پاسداران، نیروی قدس 
و شهید بزرگوار حاج قاسم سلیمانی داده شده است که عموماً هم 
واقعیت ندارد.  وی با اظهار تاسف نسبت به این ادعا که حاج قاسم 
جوانان را به میدان جنگ برد، خاطرنشــان کرد: باید ســؤال کرد 
کدام میدان جنگ؟ حاج قاسم نگذاشت جنگ وارد کشور شود و 
ویروســی که طرف های مذاکره شما طی دو دهه در تولیدش کار 

کردند، ویروسی که در برابر اندیشه شیعی به عنوان تفکر تکفیری 
و وهابی ایجاد شــد و جوانان را فریب می داد، یعنی همان ویروس 
داعش هدف اصلی اش کجا بود؟ دقیقا ایران و مرکز تفکر اسلام ناب 
بود، هنر حاج قاســم این بود که در سرزمین های دوردست با آنها 
درگیر و با نابودی آنها نگذاشت این ویروس نه در عراق و سوریه و 
نه در هیچ جای دیگر باقی بماند. حاج قاسم از ورود جنگ به کشور 
جلوگیری کرد و اگر ویروس داعش در عراق و سوریه خفه نمی شد 

در کوچه و بازار خودمان باید با آن می جنگیدیم.
 حاجی صادقی با تاکید بر مراجعه این افراد به پیشینه خود 
بــه ویژه در دوران دفاع مقدس و اینکه مردم اقدام عملی و حضور 
در صحنه می خواهند و حاج قاســم در دفــاع، کمک، مردم یاری، 
امنیت، سیل، زلزله و... همراه مردم بود گفت: چرا از قهرمانان تان 
دفاع نمی کنید؟ چرا نمی گویید حاج قاسم و راهبرد نیروی قدس و 
شهدای مقاومت کمر رژیم صهیونیستی را شکست؟ و زوال آمریکا 
را رقم زد؟ نماینده ولی فقیه در ســپاه با بیان اینکه ســزاوار نبود 
نســبت به افتخارات ملت اینگونه سخن بگویید خاطرنشان کرد: 
بدانید خدا ناظر و حاضر اســت و شهیدان این انقلاب را حفاظت 
می کند و اگر کسی در حق آنها ظلم و جفا کند عاقبت خوبی ندارد. 
وی در پایان خطاب به این افراد گفت: بدانید این بی عدالتی ها 

و بی انصافی ها را تحمل می کنیم اما هرگز فراموش نمی کنیم.

حجت الاسام والمسلمین حاجی صادقی در همایش هفته عقیدتی سیاسی:

عده ای می خواهند با تضعیف افتخارات سردار سلیمانی، خود را بزرگ کنند


